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ZÁPIS č. 02/2025 

 

Z výjazdového zasadnutia komisie pre kultúru pri MsZ, konaného dňa 15. apríla 2025   

o 15.00 hodine v Dome kultúry v Brezne 

 

Prítomní: 

Mgr. Andrej Baranačok – predseda komisie (poslanec) 

Július Obernauer – podpredseda komisie (poslanec) 

Mgr. Bibiána Berčíková – člen komisie 

Bc. Slávka Pančíková – člen komisie 

Mgr. Michaela Hubert – člen komisie 

Mgr. Miroslava Rosíková – člen komisie 

 

Ospravedlnený: 

Bc. Martin Jorčík – člen komisie 

 

Prizvaní hostia:  

Mgr. Mária Medvedová -DSJCH 

Ing. Roman Jargan – DFS Šťastné detstvo 

Ing. Ivan Sýkorka – Dychový orchester 

Andrea Snopková – Dychový orchester 

Mgr. Jana Pekárová – FS Mostár 

Mgr. Jana Fedorová – Spevácky zbor 

MUDr. Lea Weberová – Spevácky zbor 

Ing. Věra Buláková – Spevácky zbor 

Mária horáčková – Spevácky zbor 

 

Sekretár komisie: 

Ing. Ľubica Kubaliaková 

 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Obhliadka priestorov v Dome kultúry,  ktoré využívajú kultúrne telesá pri 

svojej činnosti 

3. Rôzne 

 

 

Číslo spisu: Brezno 

4581/2025-13 16.04.2025 



K bodu 1) 

Zasadnutie komisie sa konalo v priestoroch Domu kultúry. Prizvaní boli zástupcovia 

kultúrnych telies, ktoré majú prenajaté priestory DK na svoju činnosť. Zasadnutia komisie sa 

zúčastnilo šesť členov, komisia bola uznášaniaschopná. Predseda komisie privítal všetkých 

prítomných členov komisie a prizvaných hostí v zasadačke DK. Zástupcovia kultúrnych telies 

(DSJCH, FS Mostár, DFS Šťastné detstvo, Dychový orchester, Spevácky zbor) najskôr 

v zasadačke porozprávali o svojej činnosti, problémoch a nedostatkoch v priestoroch 

v ktorých nacvičujú a uskutočňujú svoju činnosť, potom si komisia prezrela v reále všetky 

priestory, ktoré majú kultúrne telesá v nájme a využívajú ich.  

 

K bodu 2) 

 

Divadelný súbor Jána Chalupku 

Za divadelníkov sa zasadnutia komisie zúčastnila Mgr. Mária Medveďová, ktorá tlmočila 

požiadavky súboru. Priestor, ktorý majú v prenájme im vyhovuje, problémy majú so 

sociálnymi zariadeniami. Chýba im pripojenie na vodu, použitý riad musia umývať na 

toaletách.  Potrubie je pôvodné, staré, často sa im stáva, že voda, ktorá tečie nie je čistá. 

V jednej šatni voda nejde vôbec a veľmi im chýbajú sprchy, ktoré síce existujú v pôvodnom 

stave, ale sú nefunkčné. Aj toalety v zákulisí potrebujú rekonštrukciu. Majú problémy aj 

s kúrením, nedávno im vytiekol radiator a vytopil im priestory. Radiatory nehrejú, po 

odvzdušnení je chvíľu pokoj, ale potom sa to opakuje. V priestoroch na skúšanie majú zimu a 

nedostatočné svetlo – málo svetelných zdrojov a slabo svietia. Javisko nutne potrebuje úpravy 

– nanovo premaľovať dosky na podlahe a schodoch, stará farba na nich je zošúchaná a 

otlčená, a tiež opraviť a premaľovať boky javiska a čelný panel – sú veľmi obité a zle to 

vyzerá. Dvere z javiska do šatní vŕzgajú a veľmi ich počuť keď sa otvárajú (pri predstavení 

potrebujú často cez ne chodiť von a dnu), bolo by dobre nie len riadne premazať, ale aj ich 

odhlučniť, lebo pri predstavení cez ne preniká ruch zo šatne.  Divadelníci sú však vďační za 

priestory ktoré majú na nácvik, aj za možnosť používať javisko. Privítali by však aj 

zmenšenie byrokracie okolo nájmu.  

 

Folklórny súbor Mostár 

Za folklórny súbor sa zúčastnila zasadnutia Mgr. Jana Pekárová. Informovala prítomných, že 

v tomto roku slávia 70-te výročie založenia súboru, už majú v DK dohodnuté javisko na 

generálky, samotné vystúpenia sa budú konať 14.-15. novembra. V tanečnej sále kde 

nacvičujú, by nutne potrebovali vymeniť a doplniť svietidlá, pretože svetlo je nedostatočné. 

V skúšobnej miestnosti majú dopukané a rozbité zrkadlá, potrebovali by ich vymeniť. Trápi 

ich aj podlaha v šatni, ktorá je na mnohých miestach natrhnutá a hrozí nebezpečenstvo úrazu. 

Madlá na stene, ktoré používajú pri nácviku by bolo dobré podoťahovať.  

 

Spevácky zbor mesta Brezna 

Za spevácky zbor sa zasadnutia zúčastnili štyri členky zboru, Mgr. Jana Fedorová, MUDr. 

Lea Weberová, Ing. Věra Buláková a pani Mária Horáčková. Všetky prítomné sa zhodli, že 

s priestormi sú spokojní, ale vytkli skutočnosť, že majú zimu, v priestoroch zasadačky na 

druhom poschodí sa im nekúri. Najväčší problém však vidia vo svojom ďalšom fungovaní. 

Odišla im dirigentka a nikto nemá záujem o dirigovanie zboru, ani nevedia nájsť mladých 

ľudí, ktorí by doplnili ich stavy. V súčasnosti sa zbor zúžil na 8-9 ľudí vo vekovej kategórii 

60-80 rokov, čo je veľmi málo. Skúšali aj poslať mailom na školy pozvánky na konkurz 

a záujem medzi mládežou nebol. Problémy s členmi vznikli už v čase pandémie, kedy začalo 

dochádzať medzi nimi k nezhodám a vtedy im asi šesť mladších členov odišlo do speváckeho 

zboru Juventus, ktorý spolupracuje so ZUŠkou.  Riešili aj možnosť, že by terajší členovia 



prešli tiež do Juventusu aj so svojou známkou kvality Speváckeho zboru mesta Brezno, ale 

Juventus nejavil o toto zlúčenie záujem. Majú dohodnuté sedenie s primátorom mesta, kde by 

chceli riešiť svoju ďalšiu existenciu. Veľmi ich mrzí aj zlá spolupráca so ZUŠkou.  

 

Detský folklórny súbor Šťastné detstvo 

Za DFS sa zasadnutia zúčastnil Ing. Roman Jargan. Vo svojich priestoroch majú tiež veľký 

problém s osvetlením – svietidiel je málo a svietia nedostatočne.  V šatniach by potrebovali 

vymeniť skrine – sú veľmi staré, pokazené, ešte z pôvodného inventáru. V týchto skriniach 

uskladňujú kroje, ktoré majú veľkú finančnú aj historickú hodnotu a zlým skladovaním sa 

ničia. Pri samotnej činnosti tiež riešia personálne problémy – majú veľmi málo chlapcov 

tanečníkov a problém nájsť muzikantov.  

 

Dychový orchester 

Za dychovkárov sa zasadnutia zúčastnil Ing. Ivan Sýkorka a pani Andrea Snopková. 

Dychovka má dva priestory, ale je im to dosť málo. Dochádzajú k nim aj deti zo Slovenskej 

Ľupče a z Banskej Bystrice, majú veľa členov.  Detský orchester funguje pod záštitou ZUŠky, 

oni im poskytujú zázemie. V priebehu rokov ako používajú priestory, si vylepšili svetelné 

podmienky, zabezpečili na vlastné náklady a z dotácií VUC protihlukové  steny 

a protihlukovú izoláciu stropu. Tiež majú problém s vodou a odpadom – použitý riad môžu 

umývať iba na toaletách, voda niekedy tečie závadná, žltá. Zimu vo svojich priestoroch 

nemajú, sú na južnej strane a je ich dosť veľa. Najviac im asi robí problém veľkosť priestorov 

– ich činnosť a skúšanie sú špecifické tým, že musia mať nástroje, stoličky a stojany na noty 

rozložené, čo zaberie veľa miesta. Nepoužívané nástroje nemajú kam odkladať, noty musí pán 

Sýkorka uskladňovať doma. Na chodbe pred vchodom do skúšobní dychovky a DFS je stará 

pokazená pohovka, vyzerá to zle, ale nechcú ju vyhodiť, lebo na nej zvyknú deti sedieť, kým 

čakajú na skúšku alebo sa prezúvajú. Bolo by dobré umiestniť do priestorov chodby vzhľadné 

lavičky.  

 

K bodu 3) 

o Mgr. Bibiána Berčíková informovala prítomných, že už bol vypracovaný a podaný 

projekt riešiaci osvetlenie a podlahu. Čo sa týka celkovej rekonštrukcie budovy, čaká 

sa na informáciu o vyhlásení vhodnej výzvy na čerpanie dotácií z EÚ. Je nutne 

potrebné v celom Dome kultúry vymeniť starú elektroinštaláciu, teplovodné 

a kanalizačné rozvody. Samotný projekt je finančne náročný, je to príliš drahá 

záležitosť, aby sa dal vypracovať bez záruky následnej realizácie. Rekonštrukciu 

budovy by mesto z vlastných zdrojov nezvládlo, jedná sa o veľké finančné 

prostriedky. Prioritou v tomto roku je dokončenie plavárne. Dočasným riešením pre 

Dom kultúry je stretnutie s expertom na vykurovanie p. Žákom, ktorý zhodnotí 

technický stav budovy a navrhne riešenia, ktoré sa môžu aj v súčasnosti realizovať 

prostredníctvom Technických služieb.  

o Treba pouvažovať aj o možnosti riešenia chladu v priestoroch DK zaizolovaním stropu 

– vypratať pôjd a položiť izoláciu.  

o Prostredníctvom TS je možné riešiť aj problém nevhodného a slabého osvetlenia, 

ktorý trápi takmer všetky kultúrne telesá a tiež problém absencie „kuchyniek“. Na 

sociálnych zariadeniach aspoň doplniť nejaký odkladací priestor na ukladanie riadov. 

Tiež je potrebné na TS riešiť svetlo zboku budovy ktoré nesvieti, vytepovanie koberca 

v kinosále, výmenu rozbitých zrkadiel v miestnosti Mostáru a upevnenie madiel na 

stenu.  

o Čo sa týka personálnych problémov v Speváckom zbore, v detskom folklórnom 

súbore, a v Mostári, dajú sa riešiť postupne, hlavne zlepšením komunikácie 



a spolupráce jednak so ZUŠkou a jednak medzi jednotlivými kultúrnymi telesami 

navzájom. Zo ZUŠky je možné dopĺňať mladých muzikantov do Šťastného detstva 

a vytvoriť detskú ľudovú muziku, takisto je možné podchytiť si detských spevákov do 

Speváckeho zboru. Odrastené deti zo Šťastného detstva môžu pokračovať v tancovaní 

v Mostári. Riešenia sú, záleží to len na komunikácii a medziľudských vzťahoch. 

Predseda komisie sa porozpráva s pani riaditeľkou ZUŠky o prehĺbení spolupráce.  

o Všetky nedostatky, ktoré sa dajú riešiť aj v súčasnosti, je potrebné nahlasovať 

pravidelne Technickým službám, lebo aj tu chýba komunikácia, na TS o mnohých 

nedostatkoch ani nevedia, lebo im neboli nahlásené.  

o Na jeseň sa uskutoční zasadnutie komisie pre kultúru znovu v priestoroch DK za 

účasti zástupcov kultúrnych telies a za účasti pána primátora a vyhodnotí sa, čo sa 

podarilo  napraviť a aké ešte existujú možnosti pre zlepšenie.  

 

 

Po vyčerpaní všetkých bodov programu bolo rokovanie komisie ukončené o 17.00 hodine.  

 

 

 

 

 

              Mgr. Andrej Barančok              Ing. Ľubica Kubaliaková 

         predseda komisie pre kultúru          sekretárka komisie 
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